

COMMUNIQUÉ DE PRESSE – PRESS RELEASE

[VERSION FRANCAISE SUIV]

Niger: NGOs warn further instability and sanctions could exacerbate humanitarian needs of the most vulnerable including women and children

5 August 2023, Niamey, Niger - In Niger, a country already affected by multiple crises, humanitarian NGOs are warning that further instability could strongly deteriorate the living conditions of the most vulnerable, including women and children who are often the most vulnerable during times of crisis, and hamper the humanitarian response. The combination of sanctions and conflict with the existing vulnerabilities in Niger could have devastating effects on the lives of over 4.4 million people in the country who are already in need of humanitarian assistance.

We, as independent and neutral humanitarian organizations, urge all stakeholders to do their utmost to minimize human suffering and to ensure that assistance can reach those in need, regardless of political situation or decisions.

We further urge all stakeholders to ensure that humanitarian actors can continue their essential work unimpeded and in full respect of humanitarian principles. We also advocate for the inclusion of humanitarian exemptions in all decisions, including sanctions, to prevent adverse impacts on civilians.

VERSION FRANCAISE

Niger : Les ONG mettent en garde qu'une instabilité accrue et des sanctions pourraient exacerber les besoins humanitaires des plus vulnérables, notamment les femmes et les enfants

Niamey, Niger, 5 août 2023 - Au Niger, pays déjà touché par de multiples crises, les ONG humanitaires avertissent qu'une instabilité accrue pourrait fortement détériorer les conditions de vie des plus vulnérables, notamment les femmes et les enfants qui sont souvent les plus vulnérables en période de crise, et entraver la réponse humanitaire. La combinaison des sanctions et des conflits avec les vulnérabilités existantes au Niger pourrait avoir des effets dévastateurs sur la vie de plus de 4,4 millions de personnes dans le pays qui ont déjà besoin d'aide humanitaire.

En tant qu'organisations humanitaires indépendantes et neutres, nous exhortons toutes les parties prenantes à faire tout leur possible pour minimiser les souffrances humaines et veiller à ce que l'aide puisse parvenir à ceux qui en ont besoin, quelles que soient la situation ou les décisions politiques.

Nous exhortons en outre toutes les parties prenantes à veiller à ce que les acteurs humanitaires puissent poursuivre leur travail essentiel sans entrave et dans le plein respect des principes humanitaires. Nous plaidons également pour l'inclusion d'exemptions humanitaires dans toutes les décisions, y compris les sanctions, afin de prévenir les effets néfastes sur les civils.

SIGNATORIES – SIGNATAIRES

ACTED – Action contre la Faim – CARE International – Concern Worldwide – COOPI (Cooperazione Internazionale) – Danish Refugee Council (DRC) – Humanité & Inclusion – International NGO Safety Organisation (INSO) – International Rescue Committee (IRC) – Mercy Corps – Norwegian Refugee Council (NRC) – OXFAM – Save the Children – Solidarités International – Welthungerhilfe (WHH) – World Vision International.